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* براســاس اعلام مرکز آمار ایران، نرخ تورم فروردین ماه روستایی کشور به 
10/1 درصد رسید.شاخص کل )بر مبنای 100=1390( در فروردین ماه سال 
1395 عدد 234/5 را نشان می دهد که نسبت به ماه قبل 0/7 درصد افزایش 
داشــته است. افزایش شاخص کل نسبت به ماه مشابه سال قبل )تورم نقطه 
به نقطه( 7/3 درصد می باشــد که نسبت به همین اطلاع در ماه قبل )7/89 
کاهش یافته اســت. درصد تغییرات شــاخص کل در دوازده ماه منتهی به 
فروردین ماه سال 1395 نسبت به دوره مشابه سال قبل )نرخ تورم روستایی( 
10/1 درصد است که نسبت به تورم دوازده ماهه منتهی به اسفندماه 1394 
)10/6( کاهش یافته اســت. شاخص گروه عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و 
دخانیات« در این ماه به رقم 256/0 رسید که نسبت به ماه قبل 0/8 درصد 
افزایش نشان می دهد. شاخص گروه اصلی »خوراکی ها« نسبت به ماه مشابه 
سال قبل 6/0 درصد افزایش نشان می دهد و نرخ تورم دوازده ماهه این گروه 
9/9 درصد است.شاخص گروه عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات« 
نسبت به ماه مشابه سال قبل 5/9 درصد افزایش نشان می دهد و درصد تغییرات 
این گروه در دوازده ماه منتهی به فروردین ماه 1395 نسبت به دوره مشابه 
سال قبل 9/5 درصد است که نسبت به تورم دوازده ماهه منتهی به اسفندماه 
1394 )9/8( کاهش یافته است. شاخص گروه عمده »کالاهای غیرخوراکی و 
خدمات« در فروردین ماه 1395 به رقم 220/1 رسید که 0/6 درصد نسبت 
به ماه قبل افزایش نشان می دهد.میزان افزایش شاخص گروه عمده »کالاهای 
غیرخوراکی و خدمات« نسبت به ماه مشابه سال قبل 8/4 درصد بوده است و 
نرخ تورم دوازده ماه منتهی به فروردین ماه سال 1395 نسبت به دوره مشابه 
سال قبل این گروه 10/5 درصد است که نسبت به تورم دوازده ماهه منتهی 

به اسفندماه 1394 )11/2( کاهش یافته است.
*در اولین روز از هفته ششــم معاملات بورس اوراق بهادار تهران 
شــاخص کل با 9/88 واحد افزایش به مقدار 78 هزار و 414 واحد 
رسید.به گزارش ایسنا، شاخص بورس اوراق بهادار از ابتدای شروع 
معاملات دیروز روند رو به رشــدی به خود گرفت و تا حدود ساعت 
9:35 به مقدار 78 هزار و 585 واحد رسید، اما پس از آن معاملات 
با افت همراه شد و در نهایت شاخص کل با 9/88 واحد افزایش وارد 
کانال 78 هزارو 414 واحدی شــد. شاخص کل هم وزن نیز با رشد 

28/3 واحدی به مقدار13 هزار و 714 واحد رسید.
* تا پایان فروردین ماه سال جاری متقاضیان و مشتریان بانک صادرات ایران 
بالغ بر 44میلیون حســاب الکترونیکي سپهري در شعب این بانک در اقصي 
نقاط کشور افتتاح نمودند. به گزارش روابط عمومي بانک مذکور، این بانک در 
راستاي همسویي با بانکداري بین المللي، جلب رضایت و تامین رفاه مشتریان 
و همچنین صرفه جویي در وقت و هزینه هموطنان گرامي، توســعه و ارتقاء 
سیستم هاي الکترونیکي را در دستور کار قرار داده است. براین اساس با توجه 
به سرعت، تنوع خدمات، سهولت و کیفیت بالاي سیستم سپهر، استقبال مردم 
از این سیســتم همواره زیاد بوده است. بر اساس این گزارش پایان فروردین 
ماه ســال 1395 بالغ بر 44 میلیون و 300 هزار حساب الکترونیکي توسط 
هموطنان و مشــتریان در شعب بانک صادرات ایران افتتاح شده است که از 

این نظر بانک متبوع رکورددار نظام بانکي کشور به حساب مي آید.

کارگران کشور در قطعنامه پایانی مراسم روز جهانی کارگر از 
بی توجهی مسئولان به اقتصاد مقاومتی انتقاد کردند.

در این قطعنامه آمده اســت: در حالی که دغدغه رهبر معظم انقلاب 
)حضرت  آیت الله خامنه ای( و تذکرات همیشگی ایشان در خصوص مسائل 
مرتبط با کارگران هر ســاله به شکل خاص گفته و یادآوری می شود ولی 
متاســفانه مســئولان ذیربط آن طور که شایسته است در راستای نصایح 
رهبــری گام برنمی دارند و موضوع اقتصاد مقاومتی و مؤلفه های مرتبط با 
آن از جمله استفاده از حداکثر ظرفیت تولید داخل و جلوگیری از واردات 
بی رویه کالاهای خارجی جزء تاکیدات هر ساله و البته امسال ایشان است 

که برای حفظ اشــتغال و استمرار تولید باید مدنظر دستگاه های مربوطه 
قرار گیرد. بر این اســاس ما از مسئولان دســتگاه های اجرایی و مجلس 

می خواهیم که:
1- اقتصاد مقاومتی و مؤلفه هایی که مقام معظم رهبری به خوبی آن 
را تدوین کرده اند را سرلوحه کار خود قرار داده و در این راستا برنامه های 

اجرایی خود را عملیاتی کنند.
2- ما از مســئولان اجرایی کشور خواستار جلوگیری از ورود کالاهای 
خارجی چه از مبادی قانونی وچه از طریق قاچاق بوده و همچنین شدیدترین 
نوع برخورد با قاچاقچیان سازمان یافته هستیم و در این زمینه دولت باید از 

ورود کالاهایی که زمینه تولید داخلی دارند، جداً جلوگیری کند.
3- مــا از دولت می خواهیم، وضعیت واحدهای تولیدی که منجر به 
تعدیل و اخراج کارگران و همچنین تعویق طولانی مدت حقوق آنها شده 
را ســاماندهی کند تا این واحدها هرچه سریعتر به شرایط طبیعی خود 

برگردند.
4- ما ضمن اعتراض به وضعیت اسفبار بازار کار از مسئولین کشوری 
می خواهیــم، قراردادهای موقت کار را با توجه به نوع و ماهیت کار هرچه 
ســریعتر در دســتور کار دولت و مجلس قرار دهند تا شرایط بازار کار از 

بی عدالتی و استثمار کارگران خارج شود.

رئیــس ســازمان پدافند 
به  اشاره  با  کشــور  غیرعامل 
اینکه شرکت شبکه الکترونیک 
مجوز  شاپرک  کارت  پرداخت 
را  آمریکایی  نرم افــزار  خرید 
ندارد، گفت: بــه طور طبیعی 
استفاده از محصولات آمریکایی 
در زیرساخت های حیاتی کشور 

ما عقلانی نیست.
به گزارش باشــگاه خبرنگاران 
ســردار سرتیپ پاســدار غلامرضا 
جلالی با اشــاره به خرید نرم افزار 
آمریکایی نظــارت بر تراکنش های 
مالی از سوی شرکت شاپرک اظهار 
داشت: شرکت شاپرک مجوز خرید 
نرم افــزار آمریکایی را از ســازمان 

پدافند غیرعامل کشور ندارد و ما این 
موضوع را با جدیت دنبال می کنیم.

وی ســامانه های پولی و مالی 
کشــور را دارای اهمیــت حیاتی 
عنوان کرد و ادامــه داد: حدود ده 
سال اســت که سرمایه های پولی و 
مالی کشــور از یک ماهیت کاغذی 
به یک ماهیت سایبری تغییر کرده، 
از این رو بیشترین حجم معاملات 
بانکی بر بســتر فضای سایبر انجام 
می شود و چون ماهیت سرمایه های 
کشور به شکل صفر و یک درآمده 
بنابراین اهمیت آن بسیار بالا رفته به 
شکلی که هرگونه تهدیدی در رابطه 
با آن جنبه امنیت ملی پیدا می کند.

الزامات  بــه  جلالی  ســرتیپ 

پدافندی در این حوزه اشــاره کرد 
و افزود: براساس ابلاغ سیاست های 
پدافند غیرعامل هرگونه اســتفاده 
در  خارجــی  ســامانه های  ز  ا
در  کشور  حیاتی  زیرســاخت های 

ســطح اول ممنــوع اســت لذا در 
صورتی که ســامانه مشابه داخلی 
نباشد پس از آزمایش های دقیق از 
سوی سازمان پدافند غیرعامل اجازه 
استفاده از نمونه خارجی در کشور 

داده خواهد شد.
رئیس سازمان پدافند غیرعامل 
کشور دشمنی صریح آمریکایی ها با 
ملت ایــران را دلیلی برای عقلانی 
نبودن اســتفاده از سامانه های این 
کشور در ایران دانست و گفت: همان 
طور کــه مقام معظم رهبری اعلام 
فرمودند منظور از دشــمن صراحتاً 
آمریکا است. از سویی آمریکایی ها 
رســماً ما را تهدیــد می کنند که 
نمونه بارز آن اعتراف آشــکار آن ها 
در کاشت ریزتراشــه های آلوده به 
ویروس در ســامانه های ســایبری 
ما اســت؛ بنابراین به طور طبیعی 
اســتفاده از محصــولات آمریکایی 
در زیرساخت های حیاتی کشور ما 

عقلانی نیست.
سردار جلالی در پایان تصریح 
کرد: در خرید نرم افزار گفته شــده 
مجوزهای لازم از ســازمان پدافند 
غیرعامل کشور گرفته نشده است 
و این ســازمان با جدیت موضوع را 

پیگیری خواهد کرد.
گفتنی اســت چندی پیش در 
رســانه های داخلی عنوان شد که 
شرکت شبکه الکترونیکی پرداخت 
کارت )شــاپرک( از شــرکت های 
وابســته بــه بانک مرکــزی، برای 
کشف تخلفات در سیستم بانکداری 
الکترونیک با یک شرکت آمریکایی 
قــراردادی برای خرید یک نرم افزار 

حیاتی را بسته است.

رئیس سازمان پدافند غیر عامل کشور:

استفاده از محصولات آمریکا در زیرساخت های کشور عقلانی نیست

محمدرضــا  حالی کــه  در 
نعمت زاده گفتــه بود اطلاعی از 
آمریکایی  خودروهــای  واردات 
صنفی  انجمن  رئیس  اما  نداشته 
خودرو  واردکنندگان  کارفرمایی 
مدیریتی  ارکان  کــه  کرد  اعلام 
وزارت صنعــت در جریان صدور 
خودروهــای  واردات  مجــوز 

آمریکایی هستند.
به گــزارش کیهان: میثم رضایی؛ 
کارفرمایی  صنفــی  انجمــن  رئیس 
واردکنندگان خودرو در نشست خبری 
در پاسخ به این سؤال که تکلیف مجوز 
واردات خودروهــای آمریکایی پس از 
مخالفت وزیر صنعت چیســت اظهار 
کرد: هنوز خبری از باطل شدن مجوز 
واردات خودروهای آمریکایی نیســت 
و درحال حاضــر 24 تا 25 خودروی 

آمریکایی به ارزش هر دســتگاه 30 
تــا 140هــزار دلار در ســامانه ثبت 
سفارش قرار دارد و هر کسی می تواند 
با پرداخت ســه درصد گمرکی آنها را 
ترخیــص کند. وی در پاســخ به این 
ســؤال که وزارت صنعت اعلام کرده 
از صــدور مجــوز واردات خــودروی 
آمریکایــی به یــک نمایندگی اطلاع 
نداشــته است گفت: مگر می شود که 
مجوزی بدون اطلاع وزارت صنعت داده 
شود. ارکان مدیریتی وزارت صنعت در 
جریان صدور مجوز واردات خودروهای 

آمریکایی هستند.
رئیس انجمن واردکنندگان خودرو 
ادامه داد: مجوز واردات شورولت سال 
گذشته صادر شــده و تاکنون حدود 
25 دستگاه شــورولت ثبت سفارش 

شده است.

به گفته رضایی، واردات شورولت 
در حالی انجام می شود که شرکت مادر 
آمریکایی در سایت رسمی خود اعلام 
کرده به پنج کشور سرویس نخواهد داد 
و نام ایران در صدر این لیست قرار دارد.
وی تأکید کرد: در شــرایطی که 
آمریکا سال هاست روی خوش به ایران 
نشــان نداده است، چطور می تواند به 
خودروهــای ما خدمات ارایه دهد. در 
شرایط تحریم شــاهد این بودیم که 
خودروســازان فرانسوی ایران را ترک 
کردند، در مورد آمریکا نمی توان انتظار 

بهتری داشت.
واردکنندگان  انجمــن  رئیــس 
خودرو اظهار داشــت: اینکه شورولت 
به طور رسمی اعلام می کند در ایران 
نمایندگی ندارد، نشــان می دهد که 
محصولات این شــرکت بــه صورت 

واسطه ای به کشور وارد شده است.
گفتنی است وزیر صنعت چندی 
قبل در پاسخ به سؤالی درباره واردات 
خودروهای آمریکایی که مقام معظم 
رهبری در جمع کارگران به آن اشاره 
کردند، گفت: من خودم نمی دانستم. 
دســتور پیگیری دادم، ظاهراً در سال 
93 یک شرکتی برای واردات خودرو 
آمریکایی از طریق کشــور ثالث از ما 
مجوز نمایندگی گرفته است و اواخر 
ســال 94 این مجوز داده شده، البته 
هنــوز نمی دانم که ایــن خودرو وارد 
شــده اســت یا نه. یا باید مجوز این 
شرکت را لغو کنیم و یا بگوییم از آن 

استفاده نکنند.
هزینه 2700 میلیارد تومانی 

واردات خودرو
رضایی در ادامــه با بیان اینکه 

پیش بینی می شد دولت امسال تعرفه 
واردات خودرو را افزایش ندهد، گفت: 
اگر قیمــت ارز تغییری نکند، بعید 
است که امسال قیمت خودروهای 

وارداتی افزایش یابد.
وی با بیان اینکه در سال گذشته 
یک هزار و 368 میلیارد تومان بابت 
عوارض واردات خودرو به خزانه دولت 
واریز شــد، گفت: برای امسال نیز 
درآمد واردات خودرو حدود 2200 

میلیارد تومان پیش بینی می شود.
رضایی تصریح کرد: در ســال 
جدید نــگاه دولــت بــه دریافت 
هزینه های گمرکی بیشتر خواهد بود 
به همین دلیل پیش بینی می کنیم 
واردات خودرو از رقم 53 تا 56 هزار 

دستگاه سال گذشته، بیشتر باشد.
رئیس انجمن صنفی کارفرمایی 

واردکنندگان خودرو در پاسخ سؤال 
خبرنگار کیهان کــه هزینه صرف 
شــده برای واردات خــودرو چقدر 
است گفت: دو برابر پولی که به خزانه 
گمرک واریز شــده )2736میلیارد 
تومان معادل بیش از 900 میلیون 
دلار( صــرف واردات خودرو شــده 

است.
رئیس انجمن صنفی کارفرمایی 
بیان  بــا  خــودرو  واردکننــدگان 
غیررســمی  نمایندگی هایی  اینکه 
علی رغم پرداخت سه درصد کارت 
گارانتی هایی را از شــرکت دریافت 
می کنند که با کارت گارانتی اصلی 
شرکت مغایرت دارد، گفت: باید این 
موضوع که مشکلات زیادی را برای 
به وجود  نمایندگی های غیررسمی 
آورده از سوی مسئولین برطرف شود.

رئیس انجمن صنفی کارفرمایی واردکنندگان خودرو:

وزارت صنعت از واردات خودروهای آمریکایی اطلاع داشت

سرمایه گذاران و تحلیل گران 
جهانی  طلای  کردند  پیش بینی 

این هفته گران تر می شود.
طلا پس از صعــود به بالاترین 
قیمت 15 مــاه اخیر، هفته و ماه را 
با رشد قیمت قابل توجهی به پایان 
بــرد و این خوش بینــی را در میان 
سرمایه گذاران و معامله گران درباره 
ادامه این رونــد در هفته جاری به 

وجود آورد.
به گــزارش ایســنا، طــلا روز 
جمعه در پی ســقوط ارزش دلار به 
پایین ترین سطح در 11ماه گذشته 
که تقاضا برای این فلز ارزشــمند را 
تقویت کرد، بــه بالاترین قیمت از 
ماه ژانویه سال 2015 به این طرف 

صعود کرد. هر اونس طلا برای تحویل 
در ژوئن در معاملات بازار نیویورک 
24/10 دلار یــا 1/9 درصد افزایش 
یافت و به 1290/50 دلار رسید که 
بالاترین قیمت نهایی معاملات این 
فلز از اواخر ماه ژانویه سال 2015 به 
این طرف بود. قیمت طلا برای کل 
هفته گذشــته بیش از پنج درصد و 
بــرای ماه آوریل 4/4 درصد افزایش 

قیمت ثبت کرد.
قیمت معاملات نقره برای تحویل 
در ژوئیــه هم 23/1 ســنت یا 1/3 
درصــد افزایش یافت و در 17/819 
دلار بسته شد که بالاترین قیمت در 

15 ماه گذشته بود.
عدم اقدام بانــک مرکزی ژاپن 

برای گســترش تدابیر محرک مالی 
بازارهــای مالــی را در شــوک فرو 
بــرد و باعث صعــود ارزش ین در 
برابــر دلار آمریــکا شــد و ضعیف 
شدن ارز آمریکا کالاهایی مانند طلا 

کــه به این ارز معامله می شــوند را 
برای سرمایه گذاران جذاب ساخت. 
شــاخص دلار آمریکا که این ارز را 
در برابر ســبدی از شش ارز رقیب 
دنبال می کند، به پایین ترین سطح 

در حدود 11 ماه اخیر رسیده است.
فلزات ارزشمند به دلیل آشفتگی 
اقتصاد جهانی که ورود ســرمایه به 
دارایی های امن را به دنبال داشــته 
است و همچنین افت ارزش دلار، در 
سال 2016 یکی از بهترین عملکردها 
را داشــته اند. قدرت نمایی اخیر طلا 
ایــن خوش بینی را در بازار به وجود 
آورده که قیمت این فلز می تواند از 

مرز 1300 دلار عبور کند.
براســاس اظهارات فعالان بازار، 
بسیاری به دورنمای کوتاه مدت طلا 
خوش بین هستند، زیرا انتظار می رود 
به دلیل عدم افزایش نرخ های بهره 
از سوی بانک مرکزی آمریکا، دلار به 

سطح پایین تری نزول کند.

قابل ذکر اســت دیروز هر گرم 
طــلا 107 هــزار و 360 تومان در 
بازارهای غیررســمی تهران معامله 
شد که نسبت به روز چهارشنبه هفته 
گذشته 2 هزار و 610 تومان افزایش 

قیمت داشته است.
دیروز همچنین قیمت هر قطعه 
ســکه تمام بهار آزادی طرح جدید 
نســبت به روز چهارشنبه 20 هزار 
و 500 تومان افزایش قیمت داشته 

است.
ایــن روند افزایشــی در ســایر 
سایزهای طلا نیز وجود داشته ولی 
سکه گرمی برای اولین بار در یکسال 
گذشــته از مرز 200 هــزار تومان 
گذشت و به 202 هزار تومان رسید.

طلای جهانی به بالاترین قیمت 15 ماه اخیر رسید

اتحادیه  رئیــس  نایــب 
ســنگک تهران گفت: شاید 
از  اما  یابد  افزایش  نان  قیمت 
ما آنالیز قیمت خواسته نشده 
و قیمت نان تا پایان امســال 

ثابت است.
اصغر پابرجــا در گفت وگو با 
خبرگزاری فارس در پاسخ به این 
سؤال که شنیده شده است برخی 
از نانوایان آزادپز سطح شهر تهران 
اقدام به افزایش قیمت خودسرانه 
نــان کرده اند، اظهار کرد: افزایش 

قیمت نان آزادپزان صحت نداشته 
و قصدی هم بــرای این افزایش 
وجود ندارد هرچنــد باید اذعان 
کنیم که قیمت نان تا پایان امسال 
ثابت است چرا که سازمان حمایت 
و کارگروه ملی آرد و نان از ما آنالیز 

قیمت نخواسته اند.
وی در پاسخ به این پرسش که 
آیا بازرسان اتحادیه هم از تخلف 
در قیمت نان گزارشی نداشته اند، 
اظهار داشت: آنها هم گزارشی از 

تخلف نداشته اند.
نایب رئیس اتحادیه ســنگک 
تهــران در عین حال افــزود: در 

حال حاضر قیمت نان ســنگک 
ســاده 1300 تومــان یا کیلویی 

300تومان است اما وقتی مشتریان 
از نانوایی هــا می خواهنــد که به 
عنوان مثال دو طرف نان سنگک 
کنجدی باشد قیمت آن افزایش 

می یابد.
پابرجا با اشــاره به اینکه اگر 
آنالیز قیمت از ما خواســته شده 
بود می توانستیم بگوییم که قیمت 
نان احتمالا افزایش می یابد، اظهار 
داشت: پس وقتی سازمان حمایت 
و کارگــروه ملــی آرد و نان از ما 
آنالیز قیمت نخواســته است باید 

با قاطعیت گفــت که قیمت نان 
افزایــش نخواهد یافت. در همین 
حال خبرگــزاری مهر از افزایش 
خودســرانه نان در برخی مناطق 

شمالی شهر تهران خبر داد.
براســاس این گزارش، قیمت 
نان ســنگک در برخی مناطق تا 
2500 تومان هم فروخته می شود. 
همچنین نان بربری بین 1200 تا 
1500 تومان عرضه می شــود که 
بهانه نانوایان برای گران فروشــی، 
اضافه کردن کنجد به نان هاست.

نایب رئیس اتحادیه سنگک تهران:

نان تا پایان امسال گران نمی شود

فرمانده قرارگاه خاتم الانبیا)ص( با انتقاد از اینکه عده  ای نمی خواهند 
قرارگاه به اجرای پروژه آزادراه تهران-شمال ورود کند، گفت: آمادگی 

داریم 40 درصد هزینه تأمین مالی اجرای این پروژه را بپذیریم.
ســرتیپ عبدالله عبداللهی، درباره  ورود قرارگاه خاتم الانبیاء به پروژه آزادراه 
تهران - شــمال اظهار داشــت: از حدود 25 سال پیش، این پروژه شروع شد اما 

هنوز تکمیل این آزادراه  به نقطه مطلوب نرسیده است.
وی بــا تأکید بر اینکه  مصوبه دولت قبــل درباره حضور قرارگاه خاتم الانبیاء 
در آزادراه تهران - شــمال  هنوز باقی است، اضافه کرد: به هر حال عده ای راضی 
نیســتند که قرارگاه خاتم وارد  پروژه آزادراه تهران-شمال شود؛ البته این عده، با 
این عناد بی منطق خود، یک پروژه ملی را تعطیل می کنند و این خیانت به مملکت 
 محسوب می شــود. عبداللهی در گفت وگو با فارس اظهار داشت: آنچه هم امروز 
از این پروژه تکمیل شــده است،  فقط در قسمت هایی است که از نظر توپوگرافی 

)عارضه نگاری( ساده و نه چندان مشکل بوده  است.
فرمانده قرارگاه خاتم الانبیاء )ص( تأکید کرد:  متأسفانه  بنیاد مستضعفان و  وزارت 
راه و شهرسازی هر دو هیچ تعاملی با قرارگاه خاتم نداشته اند؛ اصلًا با وجود آنکه 
قرارگاه در آزادراه تهران - شــمال قرار دارد، قیمت و ترک تشریفات داشت  اصلًا 

نپذیرفتند که قرارگاه به این پروژه وارد شود.
فرش قرمز برای چینی ها

عبداللهی با تأکید بر اینکه عملکرد قرارگاه خاتم در تکمیل به موقع و باکیفیت 
پروژه  ها برای همگان اثبات شــده است،  بیان کرد: قرارگاه خاتم الانبیاء)ص( یک 
آزادراه 160 کیلومتری با توپوگرافی ســخت و پستی و بلندی زیاد را فقط ظرف 

2 سال اجرا کرد و تحویل داد.
فرمانــده قرارگاه خاتم الانبیاء )ص( افزود: زمانــی که قرارگاه خاتم در آزادراه 
تهران - شمال قرارداد منعقد کرد، چهار گروه تخصصی )قرب(  از قرارگاه در این 
پروژه تجهیز و آماده شدند؛ همچنین گروه های تونلینگ،  ساخت پل   و ترانشه برداری 
در بخش  های مختلف پروژه همه تجهیز و آماده شدند، تجهیز کارگاه ها هم انجام 
شد اما متأسفانه ورود قرارگاه به این پروژه متوقف شد و امروز هم این پروژه رشد 

چندانی ندارد.
عبداللهی افزود: با این سیســتم قطعاً قطعــات 2 و 3 به این زودی ها انجام 
نخواهد شد، از سوی دیگر هم فقط شعار می دهیم که بخش خصوصی و فاینانس 

خارجی وارد این پروژه می شود ولی عملیاتی نمی شود.
وی گفت: چطور وقتی قرارگاه خاتم قبول می کند که در ساخت یک آزادراه، 
70 درصد سرمایه گذاری کرده و تعهد تأمین مالی داشته باشد )آزادراه کنارگذر 
جنوبی تهران( خوب اســت، اما همراهی وزارت راه با ما در آزادراه تهران-شمال 
انجام نمی شود در حالی که برای آن شرکت چینی که از محل پول خودمان برای 

خودمان کار می کند، فرش قرمز هم  پهن می کنیم.
تقبل 40 درصد هزینه آزادراه تهران-شمال

ســردار عبداللهی تأکید کرد: آمادگی این را داریم که 40 درصد تأمین مالی 
اجرای آزادراه تهران - شــمال را بپذیریم، این آزادراه را به قرارگاه خاتم تحویل 
بدهند و ظرف زمان مشخص شده منطقی از سوی خودشان به پایان می رسانیم 

و تحویل می دهیم.
فرمانده قرارگاه خاتم الانبیاء )ص( گفت: ظرفیت های بزرگی در کشــور وجود 
دارد که باید از آنها اســتفاده کرد و می توان  با محوریت قرارگاه خاتم پروژه  های 
عمرانی را به ســرانجام رساند  و این همان صحبتی است که مقام معظم رهبری 
ســال ها بر آن تأکید دارند؛ ایران کشــوری با نیروی انسانی مجرب، ظرفیت ها و 

تجهیزات مناسب و علم روز است.
ســردار عبداللهی ادامه داد:  قطعاً عملکرد مناسب قرارگاه در همه پروژ ه های 
عمرانی اثبات شــده است و با وجود آنکه امروز حجم مطالبات سنگینی از دولت 

داریم اما پروژه ها را تعطیل نکرده ایم.
فرمانده قرارگاه خاتم الانبیاء )ص( با تأکید بر اینکه   قرارگاه خاتم در ســاخت 
تونل رکورد مناســبی ثبت کرده اســت، اظهار داشت: اعلام می کنم برای آزادراه 
تهران - شمال دستگاه های بزرگ حفر تونل TBM را در نظر گرفته ایم؛ و همه 
تجهیزاتی که در ساخت تونل صدر به کار برده ایم امروز در تهران آماده  به کار است.

فرمانده قرارگاه خبر داد
کارشکنی در ورود قرارگاه خاتم الانبیاء 

به پروژه آزادراه تهران-شمال

قائم مقام وزیر راه و شهرسازی گفت: پرونده مسکن مهر به استثناء 
پروژه های دارای معارض و پرونده های قضایی امسال بسته می شود ولی 

درباره خدمات آب و برق نمی توان با قاطعیت سخن گفت!
احمد اصغری مهرآبادی در گفت وگو با فارس در پاسخ به این سؤال که قبول 
دارید تحویل واحدهای مسکن مهر با کندی معناداری همراه است، گفت: واگذاری 
پروژه 4500 واحدی مســکن مهر پردیس )فاز 11( که مشکل خدمات زیربنایی 
داشت با رفع اشکالات از این هفته آغاز می شود چرا که سیاست کلی وزارت راه و 
شهرسازی این است که هیچ واحد مسکن مهری بدون تکمیل خدمات زیربنایی 
تحویل متقاضیان نشــود.وی در پاسخ به این سؤال که چه تعداد واحد مسکونی 
دارای مشکل داریم که برای آن پرونده قضایی تشکیل شده است، گفت: 49 هزار 
واحد مسکونی دارای مشکل داریم که برای آنها پرونده تشکیل شده است که باید 
برای آنها رأی صادر شــود.مهرآبادی افزود: این واحدهای مسکونی از اراده وزارت 

راه و شهرسازی خارج است و باید قاضی در دادگاه برای آنها رأی صادر کند.
وی در پاسخ به این سؤال که عمده مشکلات که باعث شده برای این واحدهای 
مسکونی پرونده تشکیل شود چیست؟ اظهار داشت: عمدتاً این واحدهای مسکونی 
که قراردادهای سه جانبه و تعاونی ها هستند به توقع بالای سازنده ها بازمی گردد، 
پول بیشتری می خواهند و برای گرفتن پول بیشتر کار را تعطیل کرده اند هر چند 
به آنها گفته ایم که آخرین افزایش قیمت به بخشــنامه سوم باز می گردد و دیگر 
منتظر هیچ افزایش قیمتی در مسکن مهر نباشند.مهرآبادی در ادامه گفت: در حال 
حاضر در پردیس 30 هزار واحد مسکن آماده تحویل داریم که اگر آب و برق آنها 
تأمین شود می توانیم واحدهای مسکونی را تحویل دهیم و تا حدودی هم از زیر 
فشار خارج شویم و اگر بتوانیم هر ماه دو تا سه هزار واحد را تحویل دهیم مردم از 
ما هم راضی خواهند بود.وی افزود: ما از مدیران شهرهای جدید به خصوص شهر 
پردیس خواسته ایم که هر دو ماه یک بار افتتاح مسکن مهر داشته باشند تا بعد 
از فاز 11، واگذاری فاز 3 و سپس فاز 8 و فاز 5 را در دستور کار خود قرار دهند.

مهرآبادی در پاســخ به این ســؤال که با این اظهارات شما می توانیم بگوییم 
که پرونده مســکن مهر در ســال 95 بسته می شود گفت: پرونده مسکن مهر در 
سال 95 به استثناء پروژه های دارای معارض و واحدهایی که پرونده های قضایی 
برای آنها تشکیل شده بسته می شود هر چند باز هم می گویم که کار ساخت آنها 

به پایان می رسد و بحث خدمات آب و برق را نمی توان با قاطعیت سخن گفت.
مهرآبادی در پاسخ به این سؤال که آیا قیمت مسکن مهر در شهر پردیس باز 
هم افزایش خواهد یافت، گفت: در حال حاضر قیمتی که در شــهر پردیس داده 
شــده است 39 میلیون و 500 هزار تومان است و باز هم تأکید می کنم که یک 
ریال از این قیمت بالاتر پذیرفته نخواهد شد و هر چه قیمت ساخت بالاتر بروند 
خود سازنده ها باید تأمین کنند.به گفته وی،  به عنوان مثال هزینه آماده سازی را 

از مردم نگرفته ایم و جلوی این کار را گرفتیم.

قائم مقام وزیر راه و شهرسازی:
پرونده مسکن مهر امسال بسته می شود 

ولی قول تحویل نمی دهم

یک تولیدکننده بزرگ فولاد با 
اشاره به اینکه راهبرد دولت تدبیر 
و امید مسدود کردن کارخانه های 
تولیدی تا ســرحد امکان است، 
گفت: حســاب های شرکت  نورد 
آریان فولاد مسدود شده تا خود 

کارخانه هم تعطیل شود.
این تولیدکننده فولاد از وضعیت 
اقتصادی کشور به شدت گلایه کرد و 
خبر داد که در حال حاضر کارخانه اش 
تعطیل شده و یک هزار و 200 کارگر 
آن هم بیکار شده اند و این هدیه دولت 
تدبیر به کارگــر کارخانه من در روز 

کارگر است.
بهمن قاسمی، مدیر عامل شرکت 
»نورد آریان فولاد« درگفت وگو با نسیم 
در توضیح چرایی تعطیلی کارخانه نورد 
آریــان فولاد اظهار داشــت: به دلیل 
مسدود ســاختن حساب این شرکت 
از سوی ســازمان امور مالیاتی استان 

قزوین، این کارخانه تعطیل شده است.
وی با بیــان اینکه اگر یک بنگاه 
اقتصادی به غیر از حساب اصلی شرکت 
از حساب دیگری استفاده کند، جرم 
محسوب می شود، به مراجعه مکرر خود 
به سازمان امور مالیاتی استان قزوین 
برای پیگیری بازگشایی حساب اصلی 
شرکت در چند روز اخیر اشاره کرد و به 
نقل از رئیس امور مالیاتی استان قزوین 
گفت که حساب های شرکت مسدود 
شده تا خود کارخانه هم تعطیل شود و 
ادامه داد که راهبرد دولت تدبیر و امید، 
مسدود کردن کارخانه های تولیدی تا 

سر حد امکان است.
مدیرعامل شــرکت نــورد آریان 
فولاد، مدعی شــد که سیاست اصلی 
دولت تدبیر و امید بستن کارخانجات 
تولیدی بوده و ادامه داد که قرار است 
بوسیله  با بسته شــدن کارخانجات، 
پول های خارج از کشور به راحتی فولاد 

وارد کشور شده و حتی پولشویی هم 
صورت پذیرد. وی گفت برای راه اندازی 
کارخانــه فولاد 600 میلیارد تومان با 
دلار800 تومانی سرمایه گذاری کرده 
که البته این رقم بدون محاسبه ارزش 

افزوده است.
قاســمی تصریح کرد که شرکت 
او هیچ بدهی به امور مالیاتی نداشته 
و پس از بررســی ذخایر شرکت هیچ 
تخلفی هم در حساب های این شرکت 
کشف نشده است، بنابراین امور مالیاتی 
حساب های شرکت را علی الرأس کرده 
و قابل رســیدگی هم نیست. وی، با 
استناد به اظهارات مدیران امور مالیاتی 
گفت که شرکت نورد آریان فولاد 200 
میلیارد تومان سود کرده بنابراین باید 
50 میلیارد تومان آن را به امور مالیاتی 
بپردازدکه با محاسبه جرایم مورد ادعا 
این رقم بــه 100 میلیارد تومان هم 

بالغ می شود.

این فعال صنعــت فولاد با اذعان 
به این که به دلیل مشکلات مالی، در 
حال حاضر این شرکت حتی توانایی 
پرداخت حقوق کارکنان خود را ندارد، 
افزود: کارگران این شــرکت، هر یک، 
ســه میلیون تومان جریمه شــده اند 
که با بهــره 2/5 درصدی در ماه باید 
از حقوق آنها کســر و به حساب اداره 
دارایی واریز شــود. وی، تصریح کرد: 
چون مدیران امور مالیاتی از شناسایی 
سود واقعی در صورت های مالی ناتوان 
بوده اند حساب های شرکت نورد آریان 

فولاد را علی الرأس کرده اند.
قاسمی توضیح داد که شرکت نورد 
آریان فولاد در ســال 85 افتتاح شده 
که طبق ماده 132 به میزان 10 سال 
معاف از مالیات بوده و مالیاتی هم نباید 
بپردازد. وی، تصریح کرد که حتی اگر 
این شرکت در صورت های مالی خود 
ســودی هم شناسایی می کرد نیاز به 

پرداخت مالیات نداشت.
قاســمی اظهار داشــت که این 
شرکت در صورت های مالی خود هیچ 
سودی شناســایی نکرده و ادامه داد 
که ظرفیت تولیدی شرکت متبوع او 
2میلیون تن انواع شمش و میلگرد بوده 
اســت. به گفته وی، در سال گذشته 
461 هزار تن انواع میلگرد و تیرآهن 
تولید شده و تصریح کرد که با این حال 
هنوز این شرکت به مرحله صادرات کالا 

نرسیده است.
مدیرعامل شــرکت نــورد آریان 
فولاد، مدعی شــد که دولت تدبیر و 
امید موافق حمایــت از تولید داخلی 
نیست و افزود: دولت برای رفع چالش 
کمبود برق و آب با راهبرد کشــت و 

تولید موافقت نمی کند.
قاسمی گفت: دولت در ابلاغیه ای 
به سازمان ها از آنها خواسته تا اقداماتی 
انجام دهند تا کشــت و تولید صورت 

نگیرد و بیان داشت که در واردات فولاد 
به کشور رانت جدی نهفته و با تقلب در 
تعرفه، کالاهایی را با تعرفه 20 درصدی 
وارد کرده و با کم اظهاری تعرفه آن را 

5 درصد اعلام می کنند.
کــه  داشــت  ا  ذعــان  وی، 
واردکنندگان فولاد با زد و بند ســال 
گذشــته یک میلیون و 500 هزار تن 
ورق فولادی را وارد کشــور کرده اند 
در حالــی کــه الان 3 میلیــون تن 
ورق فولاد در انبارها دپو شده است. 
مدیرعامل شرکت نورد آریان فولاد، 
ظرفیت تولید ورق فولادی در کشور 
را ســالانه 7 میلیون تن برشــمرد و 
اظهار داشت که شرکت فولاد مبارکه 
در حال حاضر تمامی ورق های فولادی 
تولیــدی را در هرمزگان دپو کرده و 
مشــتری هم ندارد با این حال سال 
گذشته 1/5میلیون تن ورق فولادی 

وارد کشور شده است.

یک تولیدکننده بزرگ فولاد:

راهبرد دولت تدبیر و امید تعطیلی کارخانه های تولیدی است

در قطعنامه پایانی روز جهانی کارگر اعلام شد

انتقاد کارگران از بی توجهی مسئولان به اقتصاد مقاومتی

استکبار جهانی با تمام ظرفیت و امکانات خود علیه ملت ایران توطئه کرده 
و در شــرایط حاضر گفتمان ملت ایران که گفتمان انقلاب اسلامی و عزت و 
ســربلندی و مبارزه با ظلم و ستم در سطح منطقه و جهان است استکبار را 

به چالش کشیده است.
توطئه دشمن در اشکال مختلف به ویژه نفوذ، فشار و تحریم، روز به روز 
پیچیده تر و خائنانه تر می شود. استکبار جهانی انسجام و قدرت ملی حول محور 
رهبری، محبوبیت ایران در صحنه منطقه و بین مسلمانان و مستضعفین، قدرت 
موشکی و دفاعی ایران را برنمی تابد و به انواع و اقسام توطئه های رسانه ای و 

بین الملل درصدد آسیب به ملت ایران است.
رهبر معظم انقلاب اسلامی هوشمندانه نقطه آسیب نظام که همانا مباحث 
اقتصادی را شناخته و به اشکال مختلف تلاش دارند، سیستم و نظام بویژه قوه 
مجریه را در این ریل حرکت دهند. اگر مسئولین برای این مطلب که 10 سال 
است تأکید شده به طور عملی برنامه ریزی کرده بودند و ساختارها و قوانین و 
باور افراد و مدیران را به سوی اصلاح نظام اقتصادی با رویکرد اقتصاد مقاومتی 
سوق داده بودند، امروزه در صحنه اقتصادی نیز مانند صحنه موشکی بودیم.
به هر حال از گذشته باید عبرت گرفت، امسال که سال اقتصاد مقاومتی 
اقدام و عمل اســت باید در برنامه ها و رفتار گذشته تجدید نظر شود، موتور 
این حرکت یا فرمانده این حرکت بدون شــک دولت اســت. دولت باید باور 
کند سیاست ها و برنامه های سه سال گذشته به رغم قول و وعده 100 روزه، 
نتوانسته نه تنها مشکلات اقتصادی را حل کند بلکه پیچیده تر هم کرده است.
دولت بایستی برنامه اجرایی روشن و قابل اندازه گیری خود را در خصوص 
اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی در معرض دید مردم به ویژه اهل فن قرار 
دهد و بســتر پذیرش علمی و عمومی آن را فراهم کند، اگر مردم و فعالان 
اقتصادی به کارآمدی و ثبات سیاســت های دولت اعتماد کردند یخ اقتصاد 
آب خواهد شد، تا وقتی دولت دل در گرو کمک دشمنان در قالب برجام دارد 

همین آش است و همین کاسه.
دولت بایستی خط مشــی و برنامه اقدام خود را در پیرامون مسائل زیر 

روشن بیان کند:
1- دولت برای مدیریت واردات در جهت تقویت تولید ملی چه برنامه ای 

دارد؟
2- دولت برای کاهش حجم قاچاق و مبارزه با قاچاق چه برنامه ای دارد؟
3- دولت برای حمایت از صنایع کوچک از طریق سیاســت های پولی و 

مالی چه برنامه ای دارد؟
4- دولت برای حمایت نظام بانکی از صنایع کوچک، متوســط و دستی 

چه برنامه ای دارد؟
5- دولــت برای حمایت نظام مالیاتی از تولید و صادرات محصول ایرانی 

چه برنامه ای دارد؟
6- دولت برای جلوگیری از رانت و فساد و فرآیندهای دستگاه های دولتی 

چه برنامه ای دارد؟
7- دولت برای نظارت بر خرید کالای ایرانی چه مشوق هایی را پیش بینی 

کرده است؟
8- دولت برای تشــویق مردم به خرید کالای ایرانی چه مشــوق هایی را 

پیش بینی کرده است؟
9- دولــت برای افزایش کیفیت کالای ایرانی و کاهش قیمت آن و دفاع 

از حقوق مصرف کننده چه برنامه ای دارد؟
10- دولت برای کاهش هزینه های جاری و تناسب سازی حقوق و دستمزد 

و کاهش شکاف چه برنامه ای دارد؟
11- دولت برای توســعه و تکمیل چرخ تولید در بازار داخلی و خارجی 

چه برنامه ای دارد؟
12- دولت برای حمایت شرکت های دانش بنیان و تجاری سازی محصول 

آنها چه برنامه ای دارد؟
13- دولت برای حمایت از کارآفرینان چه برنامه ای دارد؟

دولت می تواند با یک برنامه عملیاتی که کارکرد یک فرماندهی و قرارگاه 
است، سایر دستگاه ها را به حمایت اقتصاد مردمی فرا بخواند، همه ما می دانیم 
هر کجا مردم وارد صحنه شدند، بحران را به فرصت تبدیل کردند، دولت باید 
تغییر نگرش بدهد از تجارب دولت های گذشته عبرت بگیرد، نقاط قوت آنها 

را تقویت و نقاط ضعف را کاهش دهد.
و من الله التوفیق
دکتر لطف الله فروزنده

نگاه اقتصادی

مطالبه مردم از دولت در سال جاری


